

REFERAT

Møde i FBS faggruppe

BDI

06. september 2022

Deltagere: FBS faggruppe (f) og Genudbuds følgegruppe (g)

Bent Sejersen, ITK-DIGITAL, Aarhus Kommune (f)(g)
Leif Vindbjærg Nielsen, PLC – Pædagogik & Læring, Vejle Kommune (f)(g)
Lise Viggers, Aalborg Bibliotekerne (f)
Randi Gjermandsen, Københavns Biblioteker (f)(g)
Sesse Nisted Atkin, Ishøj Bibliotek (f)(g)
Gitte Gordon, Roskilde Bibliotekerne (f)
Steen Ammentorp, Herning Bibliotekerne (g)
Helle Krogh Kristensen, KOMBIT (referent)
Per Kjær, Indstationeret, KOMBIT (g)
Pernille Saul, KOMBIT (punkt 1-3)

Afbud:

Jens Vejlstруп, Lolland Bibliotekerne (f)
Rikke Petersen, Gladsaxe Bibliotekerne (f)(g)

Dagsorden

1. Velkommen og bordet rundt	2
2. Katalogiseringsklient.....	2
3. Status på genudbuddet	3
4. ØiR.....	3
5. Ændringsønsker til FBS.....	4
6. Videreudvikling	5
7. Eventuelt.....	5

1. Velkommen og bordet rundt

Kort status bordet rundt

- | | |
|-------|---|
| Randi | Ingen umiddelbare problemer, ØiR fungerer fint, men vi vil gerne selv kunne genfremsende fejlede fordringer. |
| Leif | Driften kører, umiddelbart ikke noget nyt |
| Bent | Største nyhed er en ny kollega |
| Lise | Alt kører fint, Aalborg er ved at flytte om inde på hovedbiblioteket.
Scan og lån er taget i brug og det fungerer godt
Aalborg skifter økonomisystem til januar (til KMD OPUS) og planlægger at tage debitorintegrationen i drift i begyndelsen af det nye år |
| Gitte | Der har været forskellige problemer med debitorintegrationen i løbet af sommeren. Systematic ser på det, og vil rette problemet
Gitte ville ønske at hun selv kunne gensende fejlede fordringer |
| Sesse | Ishøj har idriftsat debitorintegrationen i begyndelse af august, og det er gået godt.
Ishøj har kæmpet lidt med problemerne omkring æøå i brugernavnet ved login på skolerne
Ishøj skal til at tage Scan og lån i brug |
| Steen | Der har været en del problemer med fakturaintegrationen på det seneste, der arbejdes på at afdække om problemet ligger i forhold til serviceplatformen eller i økonomisystemet (EG ØS-indsigt) |

2. Katalogiseringsklient

Pernille Saul præsenterede formål og planer for arbejdet med katalogiseringsklienten, præsentation vedlagt som bilag.

DBC har nedsat en brugergruppe, som afholder første møde den 15. september. Senere i processen vil faggruppen blive hørt i forhold til løsningsforslag.

Som væsentlig forskel fra nuværende setup, vil skolerne fremover kunne genbruge hinandens poster.

Den nye katalogiseringsklient vil fortsat kunne understøtte OVE-katalogiseringer, som benyttes af CB'erne.

Det forventes at løsningen vil gå i drift i løbet af 2. kvartal 2023.

3. Status på genudbuddet

Helle gennemgik status på genudbuddet.

- Den endelige fastlæggelse af strategien afventer næste styregruppemøde d. 22. september
- Der har været afholdt tre workshops ud af 8
- Der afholdes yderligere to workshops i september, workshop om Relations og kommunikationsmodul er aflyst pga. få tilmeldinger og fokus på at anvende deltagerens tid bedst muligt. Vi forventer at tage emnet op på et møde i den faglige følgegruppe, og derefter tage stilling til, hvordan interesserede parter bedst inddrages.
- De sidste fire workshops er udskudt indtil videre, pga. arbejdspress i KOMBIT
- Der er ansat ny medarbejder pr 1. oktober til projektet i KOMBIT

4. ØiR

Helle gennemgik status på ØiR:

Der er stabil drift med en række mindre problemer der løses hen ad vejen

Systematic har specielt fokus på problemer omkring mange manuelle gensendelser. Systematic arbejder på at stabilisere og mindske antallet af gensendelser i samarbejde med debitorleverandørerne og KOMBIT, og udsender løbende rettelser, herunder også rettelser der involverer automatiske gensendelser. Der er pt ikke planer om mulighed for at kunne gensende selv. Det blev påpeget, at der kan gå mange uger før Systematics support gensender, hvis det er tilfældet, kan man kontakte KOMBIT, da det ikke er hensigten.

Opfattelse i faggruppen er, at mange fejl skyldes, at væрге ikke har korrekt cpr-nummer i FBS. Steen foreslog at Systematic lavede et cpr-tjek på alle værger, da det vil formindske de ressourcer, Systematic fremadrettet skal benytte på support. Forslaget blev ikke behandlet på faggruppemødet.

Vi opdaterer fortsat status over tilmeldte og idriftsatte kommuner på FBS hjemmeside [Implementering af ØiR debitorintegration til FBS | KOMBIT](#). Men vi har ikke aktivt opsøgt de kommuner, der ved afslutningen af bølge 4 meddelte, at de ville gå på

debitorintegrationen senere. Dvs. at kortet afspejler den seneste status, vi har hørt fra de enkelte kommuner og dermed ikke nødvendigvis er korrekt.

5.1 Kontaktperson på elektroniske fakturaer til andre biblioteker

Problemstillingen blev gennemgået, og der var enighed om at løse problemet med en fast tekst indsat som kontaktperson i første omgang.

Det blev foreslået at anvende samme faste tekst som KMD anvender, og Sesse vil i den forbindelse tjekke deres fakturaer fra København i Ishøj og vende tilbage. Alternativt bliver teksten sat til "Kreditbogholderiet".

Herefter afventes det, om det løser problemet, eller om der skal igangsættes en løsning med mulighed for at angive kontaktperson på hvert bibliotek. Et alternativt forslag (fra Steen) var også at anvende bibliotekschef navnet fra VIP. Behovet medtages under alle omstændigheder i genudbuddet.

5.2 IM kontoplan

Problemstillingen blev gennemgået og følgende forhold diskuteret:

En løsning vil kræve ændring af FBS sortiment, hvilket vil påvirke alle der anvender debitorintegrationen. Derudover vil løsningen kræve at FBS opsættes til at kunne skelne mellem "Bøger og tidsskrifter" og "andre udlånsmaterialer".

KOMBIT har fået henvendelse fra tre kommuner, men ved reelt ikke, hvor mange kommuner der har udfordringen. Mødedeltagerne anvender ikke opdelingen, men Aalborg gør måske. Lise undersøger og vender tilbage.

Er det et krav, at man anvender IM kontoplan - og hvordan forholder en jurist sig til at man fx fravælger at anvende det. Her vil Gitte spørge en jurist i Roskilde. Steen vil ligeledes spørge i sit bagland

5. Ændringsønsker til FBS

#813 Indholdsnote (note 530) skal vises i standardvisning også hvor der er brugt *i *t og ikke kun ved *a

Analyseres og medtages.

#815 Udviklingsønske til søgning i F2 med beholdningskoder

Muligvis fejl i forhold til søgning i brønden. Hører hjemme i FBI og ikke i FBS. Sendes videres til FBI

#824 Mulighed for at forny fjernlån fra SIP2 automater.

Faggruppen var i tvivl om, om man ikke allerede kunne det, eller havde kunnet det. Sesse har testet det og kunne ikke.
Analyseres

#825 Fremsøgning af fjernlån, der afleveres på forkert lokation

Faggruppen mener, at det løser sig selv, når nogle af de andre ønsker, vi har på fjernlån bliver implementeret. Ønsket medtages sammen med disse, hvis relevant.

#786 Mulighed for at lukke ordre på tidsskrifter til automodtagelse.

Ønske der blev behandlet sidste gang og afvist, indsender af ønske har kontaktet Systematic, og der er tale om et ønske.
Ønsket medtages til genudbuddet.

6. Videreudvikling

Orienteringspunkt

7. Eventuelt